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R O M Â N I A 
JUDEŢUL VASLUI 
CONSILIUL JUDEŢEAN                             
 
 

PROCES-VERBAL 
    încheiat astăzi, 13 iunie 2023, 

                                în ședința extraordinară a Consiliului Județean Vaslui 
 
ORA 13,00 
Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, deschide 

lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Județean Vaslui convocată prin Dispoziția 
președintelui Consiliului Județean Vaslui nr.278/2023. Ședința se desfășoară prin mijloace 
electronice, în sistem videoconferință, prin utilizarea aplicației Zoom, cu respectarea 
prevederilor din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ. 

Întrucât sunt prezenți la ședință un număr de 32 consilieri judeţeni în funcţie și 
președintele, şedinţa este legal constituită. 

Se declară deschise lucrările acesteia. 
Participă directorul Direcției Dezvoltare și Cooperare din cadrul aparatului de 

specialitate al consiliului județean, care a elaborat proiectele de hotărâri, și domnul 
Valeriu Caragață, administratorul public al județului. 

 
* 

*     * 
Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, prezintă 

plenului şedinţei Consiliului Judeţean Vaslui proiectul ordinii de zi, proiect care a fost adus 
la cunoştinţă publică, prin difuzare pe site-ul consiliului judeţean: 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea articolului 4 din Hotărârea Consiliului 
Județean Vaslui nr.114/2023 pentru  aprobarea proiectului „Dotarea cu microbuze 
electrice a unităților școlare din mediul rural, județul Vaslui”, a cheltuielilor legate de 
proiect și a încheierii unor protocoale de colaborare pentru realizarea proiectului; 

2. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului 
Județean Vaslui nr.265/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenți 
obiectivului de investiții „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 4: Vaslui reabilitare și 
modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești (DJ 245, DJ 245M, DJ 247,  
DJ 246)”, cu  modificările și completările ulterioare; 

3. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Vaslui 
nr.12/2017 privind aprobarea proiectului „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 4: 
Vaslui reabilitare și modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești (DJ 245, 
DJ 245M, DJ 247,  DJ 246)” și a cheltuielilor legate de proiect, cu  modificările ulterioare. 

                                                             * 
Din cauza unor defecțiuni tehnice, părăsește videoconferința domnul 

consilier județean Bogdan Rotariu. 
Numărul membrilor consiliului județean prezenți la ședință este 32. 

 
* 

Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, supune 
votului plenului Consiliului Județean Vaslui proiectul ordinii de zi. 

Solicită Compartimentului informatică lansarea opțiunii de vot.  
Proiectul ordinii de zi este aprobat cu unanimitate de voturi (30 voturi 

“pentru”).   
Nu au votat domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, 

și domnul consilier județean Mădălin Claudiu-Căciulă. 



 
* 

*     * 
Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, readuce la 

cunoștința consilierilor județeni faptul că, potrivit art.228 alin.(2) din Ordonanța de 
urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 
completările ulterioare, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor, consilierii 
care au interes patrimonial în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii, 
aceștia sunt obligaţi să anunţe la începutul ședinței interesul personal pe care îl au în 
problema respectivă, anunț care se va consemna în procesul-verbal al ședinței. 
 

* 
*     * 

Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, precizează 
faptul că, pentru adoptarea proiectelor de hotărâri existente pe ordinea de zi, este 
necesar votul majorității absolute – 17, potrivit prevederilor art.139 alin.(3) din O.U.G. 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare. 

 
* 

                                                                *    * 
I. Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, prezintă 

proiectul de hotărâre privind modificarea articolului 4 din Hotărârea Consiliului 
Județean Vaslui nr.114/2023 pentru  aprobarea proiectului „Dotarea cu microbuze 
electrice a unităților școlare din mediul rural, județul Vaslui”, a cheltuielilor legate de 
proiect și a încheierii unor protocoale de colaborare pentru realizarea proiectului și dă 
cuvântul următorilor consilieri județeni: 

1. Dan-Liviu Cain, preşedintele comisiei juridică şi de disciplină, administraţie 
publică locală şi coordonarea consiliilor locale; 

2. Vasile Puf, preşedintele comisiei pentru strategii, prognoze,  programe de 
dezvoltare economico-socială, buget-finanţe şi integrare europeană; 

3. Dorin Emil, preşedintele comisiei de dezvoltare urbanistică şi amenajarea 
teritoriului, protecţia mediului înconjurător şi turism, administrarea domeniului public şi 
privat de interes judeţean, și 

4. Ghiorghe Pricop, secretarul comisiei pentru protecţia socială, protecţie copii, 
învăţământ, sănătate şi familie, cultură, culte şi sport,  

pentru a prezenta avizele la proiectul de hotărâre. 
Domnii Dan-Liviu Cain, Vasile Puf, Emil Dorin și Ghiorghe Pricop precizează că 

s-a avizat favorabil proiectul de hotărâre.  
Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, întreabă dacă 

sunt intervenții.  
Nefiind intervenții, supune votului adoptarea proiectului de hotărâre. 
Solicită Compartimentului informatică lansarea opțiunii de vot.  
Cu unanimitate de voturi (30 voturi “pentru”) a fost adoptată hotărârea privind 

modificarea articolului 4 din Hotărârea Consiliului Județean Vaslui nr.114/2023 pentru  
aprobarea proiectului „Dotarea cu microbuze electrice a unităților școlare din mediul 
rural, județul Vaslui”, a cheltuielilor legate de proiect și a încheierii unor protocoale 
de colaborare pentru realizarea proiectului. 

Nu au votat domnii consilieri județeni Valentin Crețescu și Gheorghe Ștefan. 
 

* 
                                                                *    * 

II. Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, prezintă 
proiectul de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean 
Vaslui nr.265/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenți 



obiectivului de investiții „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 4: Vaslui reabilitare 
și modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești (DJ 245, DJ 245M, DJ 
247,  DJ 246)”, cu  modificările și completările ulterioare, și dă cuvântul următorilor 
consilieri județeni: 

1. Dan-Liviu Cain, preşedintele comisiei juridică şi de disciplină, administraţie 
publică locală şi coordonarea consiliilor locale; 

2. Vasile Puf, preşedintele comisiei pentru strategii, prognoze,  programe de 
dezvoltare economico-socială, buget-finanţe şi integrare europeană, și 

3. Dorin Emil, preşedintele comisiei de dezvoltare urbanistică şi amenajarea 
teritoriului, protecţia mediului înconjurător şi turism, administrarea domeniului public şi 
privat de interes judeţean, 

pentru a prezenta avizele la proiectul de hotărâre. 
Președinții celor trei comisii de specialitate precizează că s-a avizat favorabil 

proiectul de hotărâre.  
Discuții: 
Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui,  dă cuvântul 

domnului consilier județean Gheorghe Veziteu. 
Domnul Gheorghe Veziteu declară că participă la ședința consiliului județean 

cu bune intenții, dovadă și prezența consilierilor. Solicită permisiunea de a aduce în 
discuție unele aspecte și de a pune câteva întrebări la obiect, pentru a constata cu toții în 
ce stadiu se află acest obiectiv de investiții.  

Observând că se propune o durată de realizare de 56 de luni, față de prevederile 
inițiale, care erau de 34 de luni, constată că, astăzi, din păcate, există dezbateri în 
încercarea de a găsi o soluție pentru finalizarea acestui drum. Aduce în discuție elemente 
care nu i s-au părut, cât de cât, rezonabile, în ideea de a preîntâmpina pentru viitor unele 
aspecte. 

Își amintește că atunci când s-a adoptat Hotărârea Consiliului Județean Vaslui 
nr.265/2016 privind drumul strategic, s-a optat pentru Scenariul nr.1 - Reabilitarea și 
modernizarea cu structură suplă, însă a sesizat, din păcate, că nici acest scenariu nu a fost 
unul favorabil. 

Citează din materialul de la acea vreme, scenariul recomandat de proiectant:  
“Scenariul nr.1 - Reabilitarea și modernizarea drumului strategic cu structură rutieră 
suplă, deoarece are o perioadă de execuție mult mai scurtă față de soluția cu balast 
stabilizat care necesită o perioadă mai mare de execuție și condiții speciale de punere în 
operă”.  

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, întreabă, 
reamintind că aceste lucruri au fost discutate în nenumărate rânduri: 

„A inventat criza economică și creșterile de prețuri necontrolate, Guvernul 
Ciucă, consiliul județean, executanții sau Ministerul Transporturilor?! Dumneavoastră nu 
ați observat că acolo sunt niște elemente obiective enumerate care au determinat această 
situație și cerem prelungirea până la finalizarea execuției. Ce vreți mai mult?! Sunteți 
cumva autorul unor idei de depășire a crizei economice în plan național, european și 
mondial?! Că atunci voi face tot ce pot să vă promovez și eu!” 

Declară că această situație nu depinde de consiliul județean și, din acest motiv, 
a survenit rezilierea amiabilă, pentru că altfel trebuie să se aplice penalități. Au fost 
elemente obiective și nu există altceva, decât dacă domnul consilier județean a găsit, 
retroactiv, soluția crizei economice. 

Domnul Gheorghe Veziteu a observat că, odată începute lucrările în 2017 – 
ianuarie 2018, dacă se socotesc 34 de luni (s-a lucrat în anii 2018 și 2019), când a apărut 
Covid-ul ar fi trebuit să fi avut două treimi din acest drum deja executat. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, susține că nu 
este vorba de Covid sau că s-au îmbolnăvit toți lucrătorii, antreprenorul, domnul Veziteu 
sau domnia sa, ci este vorba despre criza economică care a determinat deteriorarea 



prețurilor care nu putea fi anticipată de nimeni, pentru că, dacă s-ar fi putut, Guvernul nu 
ar fi dat atâtea ordonanțe.  

Domnul Gheorghe Veziteu declară că erau 3 ani de executare, din care 2 ani nu 
au fost cu pandemie, fiind de părere că s-ar fi putut executa mai mult. Dacă domnul 
președinte nu dorește, poate să nu accepte acest lucru, dar aceasta era soluția.  

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că nu vorbește de pandemie, ci de condițiile obiective care au condus la rezilierea acestor 
contracte. Au fost evoluții de prețuri în condițiile crizei economice europene și mondiale, 
când antreprenorii nu au mai putut suporta aceste prețuri și Guvernul a emis ordonanțe de 
corectare - de aici vin obligațiile noi, nu din alt motiv. 

Domnul Gheorghe Veziteu susține că trebuie mai multă atenție cu constructorii. 
Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, consideră că 

nu trebuie mai multă atenție și că domnul consilier județean Gheorghe Veziteu ar trebui 
să verifice, în primul rând, în ce situație se află toate drumurile strategice și va ajunge la 
concluzia că niciuna dintre aceste aplicații nu a ajuns la sfârșit în condițiile normale, din 
cauza crizei economice. 

Domnul Gheorghe Veziteu precizează că a treia parte s-ar datora acestei  crize, 
dar până atunci crede că s-au mișcat mai încet. Aceasta este ideea, grupul de consilieri 
județeni ai Partidului Național Liberal înțelegând realitatea exact așa cum este. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui,  dă cuvântul 
domnului consilier județean Liviu Iacob. 

Domnul Liviu Iacob declară că nu înțelege de ce domnul Dumitru Buzatu este 
așa iritat când cineva ridică o problemă. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
nu este prima dată când nu se înțelege ceva, fiind obișnuit cu acest lucru. 

Domnul Liviu Iacob declară: “Nu înțelegem că poate nu ne duce capul sau poate 
nu înțelegem că nu sunteți foarte clar!” 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că domnia sa nu dorește să insulte pe nimeni, dar domnul consilier județean Liviu Iacob 
dorește să utilizeze niște “șmecherii”. 

Domnul Liviu Iacob declară: 
 “Știți cum este cu șemecheriile acestea? Depinde din ce direcție privești: dacă 

privesc din direcția mea spre dumneavoastră, s-ar putea ca dumneavoastră să folosiți niște 
șmecherii. Dacă priviți dumneavoastră către mine, poate spuneți că-i vreo șmecherie, așa 
că problema este undeva la mijloc.  

Noi, de nenumărate ori, am sesizat faptul că execuția bugetară la 6 luni de zile 
nu este realizată, pe investiții mai ales, și de fiecare dată ați venit cu alte argumente – 
de exemplu, că nu-i vremea bună. În ultima perioadă, ați început cu criza; o fi și criza 
asta vinovată, dar nu numai asta este!” 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că nu domnia sa a făcut ca societatea de la Lotul III să falimenteze și nici nu a adus criza 
economică pe care Guvernul a gestionat-o prin 3 ordonanțe până acum. 

Domnul Liviu Iacob susține că cel mai ușor argument ar fi criza economică. 
Reamintește, aspect pe care l-au discutat de nenumărate ori, că nu se realizează bugetul 
pe investiții. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, dorește să 
știe dacă domnul consilier județean Liviu Iacob s-a întrebat vreodată de ce nu se realizează 
bugetul. 

Domnul Liviu Iacob răspunde că a întrebat și i s-a răspuns că bugetul nu se 
realizează din cauza vremii nefavorabile. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că a 
răspuns în mod obiectiv și verificabil, domnul consilier județean Liviu Iacob putând verifica 
aceste lucruri. În calitate de consilieri județeni, participă la ședințele de comisii/de plen 
și au acces la toate datele. 



Domnul Liviu Iacob susține că ședințele de comisii făcute pe Zoom sunt o 
formalitate, nu se discută nimic, singurul loc unde se poate discuta și pot fi auzite niște 
explicații, fiind ședințele normale. Nu numai criza economică a condus la o situație în care 
să se prelungească contractele de execuție a lucrărilor, termenele fiind unul din aspectele 
care se punctează atunci când se desemnează un câștigător. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că la Lotul III societatea a falimentat, însă nu domnia sa a făcut acest lucru. 

Domnul Liviu Iacob declară că poate nu s-a verificat suficient de bine la 
evaluarea dosarelor. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
ANAP-ul, autoritățile de management și finanțatorii au verificat. Consiliul județean nu a 
avut niciun interes să nu atingă obiectivul, din moment ce l-a planificat. Probabil nu s-a 
putut, pentru că voință a fost și consiliul județean a votat pentru realizarea acestui 
obiectiv, însă au fost alte condiții care nu au depins de ei. Menționează că se fac în 
continuare eforturi în vederea realizării acestui obiectiv. 

Domnul Liviu Iacob susține că nu s-a putut, din cauza mai multor aspecte: din 
cauza crizei economice, pentru că executantul, din varii motive, nu a reușit să înceapă sau 
să continue lucrările, sau pentru că nu a fost o supraveghere mai consistentă din partea 
beneficiarului.  

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că 
beneficiarul, de exemplu, nu a putut face ceva ca City Insurance să nu falimenteze. 
Guvernul liberal de atunci a hotărât ca asigurările să se facă într-un singur loc - la City 
Insurance. 

Domnul Liviu Iacob intervine precizând că nu crede că liberalii au spus acest 
lucru. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, recomandă 
domnului consilier județean Liviu Iacob să citească Hotărârea Guvernului nr.1/2018, pentru 
a se convinge, cu mențiunea că nu se poate să execuți fără garanție. Când City Insurance 
a falimentat, nimeni nu a vrut să mai dea garanție pentru aceste lucrări, pentru că ar trebui 
modificate niște acte normative, iar oamenii nu aveau cum să lucreze. 

Nemaidorind să amintească toate motivele care au condus la această situație, 
menționează faptul că așa a considerat Guvernul de atunci și nu-l învinovățește nici pe 
domnul consilier județean Liviu Iacob, ca membru al PNL, nici pe ei, dar au fost ținuți în 
loc cu aceste lucruri. 

Dă cuvântul domnului Valeriu Caragață, administratorul public al județului. 
Domnul Valeriu Caragață precizează că erau prevăzute niște criterii specifice 

privind asigurarea la nivel european, potrivit H.G. nr.1/2018 pentru aprobarea condițiilor 
generale și specifice pentru anumite categorii de contracte de achiziție aferente 
obiectivelor de investiții finanțate din fonduri publice. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, susține că nu 
s-au putut încheia contracte în anul 2018, decât în acele condiții. 

Dă cuvântul doamnei consilier județean Carmen Bularda. 
Doamna Carmen Bularda precizează că în anul 2018 era Guvernul Dăncilă, dar 

poate ar trebui menționat și faptul că s-au mărit salariile în construcții de la 1 ianuarie 
2019, la 3000 de lei brut. Atunci s-a creat o altă problemă privind indicatorii calculați 
anterior și a fost un blocaj. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că nu 
aceasta a fost problema, referindu-se la City Insurance ca fiind un fel de accident. Guvernul 
de atunci nu a avut în vedere că va falimenta, ci a crezut că este cel mai serios asigurator 
care poate face față asigurărilor unor lucruri de mare anvergură. 

Domnul Liviu Iacob intervine spunând că președintele consiliului județean a 
schimbat retorica; acum, Guvernul care a dat porunca în 2017-2018 să se facă asigurări la 
City Insurance, care a falimentat, nu mai este Guvernul liberal - cel care a obstrucționat 
investițiile. 



 Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că domnia sa a spus că nu a obstrucționat. Guvernul liberal cu social democrații au propus 
de 3 ori actualizarea și, până când aceasta s-a produs, au întârziat 6 luni. 

Domnul Liviu Iacob declară că domnul președinte Dumitru Buzatu se încurcă în 
motivații. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, susține că nu 
se încurcă în motivații, doar că domnul consilier județean Liviu Iacob dorește să 
încropească un discurs din care să rezulte că ei ar fi vinovați că s-a oprit executarea 
lucrărilor, declarând că nu înțelege logica acestuia. 

Domnul Liviu Iacob declară că logica sa constă în faptul că a atras de mai multe 
ori atenția privind execuția bugetară pe investiții în primele 6 luni, care nu este realizată. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, reamintește 
că acelea erau cele mai mari lucrări, de zeci de milioane de euro, în condiții de instabilitate 
economică care a urmat după căderea Guvernului Dăncilă; până atunci nu a fost această 
situație.  

Domnul Liviu Iacob declară că, până la căderea Guvernului Dăncilă, în România 
a fost raiul pe pământ. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
acesta a fost în timpul guvernării USR-PNL. Toate aceste elemente provin din perioada 
următoare a anului 2020, care a fost un an cu alegeri, dar domnia sa nu a spus că 
“intenționat” sau „ca urmare”, ci a spus doar că s-au petrecut niște procese la nivel 
european, precizând care era Guvernul, acesta neputând controla condițiile instalării crizei 
economice. 

Domnul Liviu Iacob declară că este de acord cu faptul că și criza economică a 
avut o contribuție, că falimentul City Insurance a avut o contribuție, dar adresează 
domnului Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, rugămintea de a fi de 
acord și cu nerealizarea bugetelor de investiții, an de an, în primele 6 luni. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că bugetele de investiții nu se realizau din cauza acestor cheltuieli. Nu puteau să lucreze 
fără să actualizeze prețurile, fără asigurări, pentru că legea nu a permis. 

Domnul Liviu Iacob declară că nu era vorba de asigurări și de prețuri crescute în 
perioada 2018-2020; la acel moment li s-a spus că de vină este vremea nefavorabilă. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
lucrările au început în anul 2020, urmând toate procedurile legale și nu poate să nu 
continue lucrările, doar pentru că această perioadă a coincis. 

Domnul Liviu Iacob susține trebuie tras un semnal de alarmă, în sensul în care 
există un buget. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că va 
instala un semnal de alarmă la consiliul județean și, de fiecare dată când domnul consilier 
județean Liviu Iacob va veni la consiliul județean, va fi liber să tragă semnalul de alarmă. 

Domnul Gheorghe Veziteu intervine precizând că domniile lor trag semnale de 
alarmă, dar nu îi aude nimeni. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, constată că, 
deși întotdeauna a dat explicațiile corespunzătoare, membrii grupului de consilieri ai 
Partidului Național Liberal nu vor să accepte faptul că nu Dumitru Buzatu, președintele 
consiliului județean, a întârziat lucrările. 

Domnul Liviu Iacob declară că acceptă o parte din argumentele domnului 
președinte, însă acesta este cel care, iritat fiind, nu acceptă niciun comentariu. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
până acum a ascultat toate comentariile, dar a răspuns din bun simț și poate, uneori, a 
exagerat, așa cum a exagerat și domnul consilier județean Liviu Iacob. Se cunosc de atâția 
ani, au lucrat împreună și nu are pretenția că numai domnia sa a făcut, ci consiliul 
județean.  



Domnul Liviu Iacob informează că tocmai asta este: întotdeauna a lucrat în 
partea economică a țării, nefiind niciodată bugetar. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, susține că 
domnul consilier județean Liviu Iacob nu are vreun avantaj în ceea ce privește valoarea 
adăugată. 

Domnul Liviu Iacob precizează că valoarea adăugată pe care o face constă în  
faptul că recuperează tot ce se poate recupera, dar când ajunge la un falit este posibil să 
nu recupereze nimic. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, menționează 
faptul că știe foarte bine mecanismul formării prețurilor, dar a vrut să spună, fără intenția 
de a insulta profesiunea domnului Iacob, că trebuie să se țină cont de realități, neputând 
să le depășească. 

Domnul Liviu Iacob susține că realitățile sunt de o parte și de alta, declarând că 
fiecare are dreptate. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că este vorba de tertium non datur, adică două afirmații – o afirmație și o negație despre 
același lucru, în același timp; nu pot să fie ambele adevărate, dar până la urmă, din 
discuții, a rezultat care este scopul.  

Dă cuvântul domnului consilier județean Gheorghe Veziteu. 
Domnul Gheorghe Veziteu întreabă care este stadiul fizic și dacă tot ce s-a 

executat a fost facturat sau, după cum a văzut că a spus domnul președinte, că ar fi și 
lucrări care încă nu s-au facturat.  

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
au fost lucrări care au fost facturate, dar a factura nu înseamnă numaidecât că ai încheiat 
și trebuie să le plătești - trebuie să aducă situațiile de lucrări, să verifice. Informează că 
sunt multe lucrări neplătite, fiind vorba de aproximativ 11 mil. lei și, la acest moment, 
după toate actualizările, vor încerca să le plătească dacă oamenii le-au făcut, iar 
verificările vor confirma acest lucru.  

Domnul Gheorghe Veziteu susține că de aceea dorește să se lămurească, să știe 
exact ce efort real va face județul Vaslui de acum. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că un executant a fost lichidat recent, cel de la Lotul III, care a executat cam 50% din 
lucrare. La Lotul I și II s-a executat 70% din lucrare. Cu cel care a realizat 50% au fost 
lichidate socotelile financiar, nemaiavând obligații unii față de alții.  

Acum urmează Lotul I și II, se va lămuri și această problemă și se va plăti cât li 
se cuvine.  

Domnul Gheorghe Veziteu consideră că este bine ca aceste lucruri, desprinse 
din realitatea apropiată și imediată, să fie știute, atât de către domniile lor, cât și de către 
opinia publică. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că va 
descrie această situație și pe pagina de internet a consiliului județean, astfel încât să nu 
mai existe întrebări.  

Totodată, îi informează pe domnii consilieri județeni că pot avea acces la aceste 
informații documentându-se în mod direct, inclusiv în cadrul ședințelor comisiilor de 
specialitate ale consiliului județean, cu precizarea că aceste informații pot fi făcute 
publice, întrucât aceștia au același drept ca și domnia sa: acela de a vorbi în numele 
Consiliului Județean Vaslui. Uneori se mărginesc la a purta un dialog în cadrul ședințelor și 
nu știe câtă lume de afară reverberează. Prin urmare, vor face conferințe pentru ca aceste 
lucruri să fie cunoscute și, dacă vor fi critici, le vor suporta, însă este bine ca informațiile 
respective să treacă dincolo de ecranele în fața cărora stau domniile lor. 

Consideră că a vorbi două ceasuri pe niște teme cunoscute de toți, în cea mai 
marte parte, însă fără ca afară să reverbereze nimic este, într-adevăr, o problemă, de 
aceea a făcut referire la pagina consiliului județean care a început să fie vizitată. La acest 
moment, după digitalizarea activității, se poate evalua și activitatea fiecărei persoane pe 



parcursul unei luni și atunci se va putea corela cu aplicațiile și cu contribuția fiecăruia la 
implementarea acestor proiecte. 

Dă cuvântul domnului consilier județean Mitică Afteni. 
Domnul Mitică Afteni declară că a fost o mare eroare implicarea partidului pe 

care domnia sa și colegele sale îl reprezintă în consiliul județean, într-o discuție în care nu 
avea loc nicio implicare. Susține că se aruncă cu săgeți care nu au niciun rost, iar domnul 
Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, ar fi trebuit să spună că partidul 
domniei sale era la guvernare. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, îl întreabă pe 
domnul consilier județean Mitică Afteni cu ce s-a remarcat partidul domniei sale aflat la 
guvernare. 

Domnul Mitică Afteni declară că nu dorește să facă politică, dar USR nu se afla 
la guvernare în acel moment. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că în anul 2020 era la guvernare USR. 

Domnul Mitică Afteni răspunde că este adevărat că se afla la guvernare în anul 
2020, dar nu și în anii 2018 și 2019. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că atunci nu se afla la guvernare nici Partidul Social Democrat, ci tot coaliția care era după 
căderea guvernului Dăncilă, menționând faptul că nu l-a învinovățit pe domnul consilier 
județean Mitică Afteni de ceva. 

Domnul Mitică Afteni susține că a vrut doar să clarifice niște idei care nu sunt 
corelate cu realitatea. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
din punctul său de vedere acestea sunt corelate, însă la unii nu sunt corelate deloc. 

Domnul Mitică Afteni precizează că mulți dintre ei sunt corelați cu realitatea și 
acest proiect nu a fost manageriat corespunzător. Managementul furnizorilor la nivelul 
consiliului județean este deficitar și asta rezultă din tot ce s-a discutat cu colegii de la 
Partidul Național Liberal până în acest moment. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, întreabă dacă 
domnul consilier județean Mitică Afteni a înțeles ceva din ce a explicat și la ce management 
al furnizorilor se referă acesta, din moment ce toți au intrat în această criză economică. 

Declară că lucrările au început în anul 2020, când era distinsul guvern pe care l-
a pomenit anterior, ca urmare a alegerilor din anul respectiv. Atunci au apărut primele 
elemente ale crizei, și nu vorbește de criza medicală, ci de criza economică, deși și cea 
medicală a produs nenumărate consecințe negative asupra implementării unor proiecte. 
Prețurile au crescut cu 300-400% la materiile prime și nimeni nu putea să estimeze, să 
depună și o ofertă corectă, și să câștige procedura respectivă cu asemenea creșteri de 
prețuri. 

Domnul Mitică Afteni susține că ar trebui să li se spună exact când au început 
lucrările, fizic, la fiecare tronson. 

Doamna Mihaela-Cristina Tiron precizează că aceste date se pot verifica oricând 
la consiliul județean, nefiind nevoie să răspundă domnul președinte în cadrul ședinței. 

Domnul Mitică Afteni susține că dorește să afle acum aceste informații de la 
domnul președinte. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că la 
Loturile I și II  lucrările au început în luna martie 2020, pentru că atunci s-au terminat 
procedurile de inițiere, proiectare, ș.a.m.d.  

Dă cuvântul doamnei consilier județean Iuliana Teslariu. 
Doamna Iuliana Teslariu adaugă, în susținerea domnului consilier județean 

Mitică Afteni, că nu i-a plăcut acel argument pe care domnul președinte l-a adus legat de 
prezența USR, pentru că acesta merge pe niște argumente logice, foarte bine înfipte în 
pământ și i s-a părut că nu stă în firea domniei sale ”să îl găsească pe cel mai mic din 
curtea școlii și să dea vina pe el”. Aceștia au ascultat, atât pe președintele consiliului 



județean, cât și pe colegii de la PNL, și constată că aceștia au găsit să-i pună pe ei la colț, 
ca fiind vinovați. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că îi 
pare rău și își cere scuze pentru cele întâmplate. 

Dă cuvântul doamnei consilier județean Mihaela-Vica Bîicu. 
Doamna Mihaela-Vica Bîicu sugerează, având în vedere că este un proiect de 

interes județean – și fiecare dintre domniile lor a primit interpelări din partea cetățenilor 
în legătură cu stadiul fizic –, că era poate mai bine să se facă o conferință de presă cu 
factorii implicați în acest proiect, astfel încât fiecare să își poată argumenta motivele 
pentru care se află în acest stadiu.  

Totodată, făcând parte din sfera construcțiilor, este sigură că și constructorii au 
dreptul să își prezinte argumentele lor în ceea ce privește termenul de execuție, fiind de 
părere că, de multe ori, lucrurile sunt văzute puțin subiectiv și nu obiectiv. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că ar putea să facă un asemenea lucru, deși l-a făcut până acum de 100 de ori și, după cum 
s-a văzut, nu a acuzat executanții. Nu pentru că îi sunt dragi, ci pentru că aceștia s-au aflat 
în niște situații de imposibilitate. Dacă aceștia nu aveau garanție, nu puteau să lucreze și 
nu ei dădeau garanția, trebuia să o dea cineva. Întreabă cine și-ar fi asumat riscurile după 
ce City Insurance a falimentat, cu precizarea că s-a stat 6-7 luni până când s-a găsit soluția. 

 Doamna Mihaela-Vica Bîicu declară că tocmai acesta este motivul și că ar fi 
important ca fiecare să își prezinte punctul de vedere. 

 Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, întreabă la 
ce punct de vedere se referă doamna consilier județean Mihaela-Vica Bîicu - doar să spună 
că este din vina consiliului județean. 

Doamna Mihaela-Vica Bîicu susține că nu așa stau lucrurile, ci prevederile 
legislative au adus stadiul fizic al lucrărilor la această situație. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, declară că 
prevederile legislative au fost rezultatul unor lucruri care s-au întâmplat în economia 
românească; actele normative care au gestionat situația până la momentul respectiv au 
fost făcute în condiții de stabilitate economică, predictibilitate, ș.a.m.d. S-a deteriorat 
situația economică, a survenit criza și, bineînțeles, nimeni nu avea acte de rezervă să le 
pună repede în funcțiune. 

 Consecințele s-au acumulat în timp, precizând că acea creștere a prețurilor la 
materii prime și la materiale nu s-a produs dintr-o dată. Poate că mulți au sperat că se va 
stabiliza mai repede sau că vor reveni prețurile, pentru că s-a mai întâmplat la materialele 
de construcții, în special la bitum, să fie creșteri de preț în perioadele de vârf și apoi să 
scadă. 

Declară că va lua în calcul sugestia doamnei consilier județean Mihaela-Vica 
Bîicu în serios și va face un material în care să explice toate aceste lucruri. Va da 
posibilitatea și executanților să își spună punctul de vedere și va difuza materialul către 
fiecare dintre membrii consiliului județean. Urmare a acestui fapt, fiecare va putea să-l 
facă public, să dea răspunsuri sau să contrazică, așa cum va crede de cuviință. 

Doamna Mihaela-Vica Bîicu precizează că tocmai de aceea este necesară 
această informare, nu neapărat pentru consilierii județeni, ci pentru că sunt mulți cetățeni 
interesați de stadiul acestui proiect. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, susține că a 
răspuns în nenumărate rânduri, în calitate de președinte, la tot ceea ce înseamnă acest 
proiect, și mediatic, și la sesizările legate de fenomen.  

Întreabă dacă mai sunt intervenții. 
Nemaifiind intervenții, supune votului adoptarea proiectului de hotărâre. 
Cu majoritate de voturi: 25 voturi “pentru” și 1 “abținere” (Sorin Braniște) a 

fost adoptată hotărârea pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului 
Județean Vaslui nr.265/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
aferenți obiectivului de investiții „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 4: Vaslui 



reabilitare și modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești (DJ 245, DJ 
245M, DJ 247,  DJ 246)”, cu  modificările și completările ulterioare. 

Nu au votat domnii consilieri județeni Mădălin-Claudiu Căciulă, Lucian-Corneliu 
Chirica, Gicu Huzum, Costică Lupu, Gheorghe Ștefan și Cristina-Mihaiela Tiron. 
 

* 
                                                                *    * 

III. Domnul Dumitru Buzatu, preşedintele Consiliului Judeţean Vaslui, prezintă 
proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Vaslui 
nr.12/2017 privind aprobarea proiectului „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 
4: Vaslui reabilitare și modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești 
(DJ 245, DJ 245M, DJ 247,  DJ 246)” și a cheltuielilor legate de proiect, cu  modificările 
ulterioare, și dă cuvântul următorilor consilieri județeni: 

1. Dan-Liviu Cain, preşedintele comisiei juridică şi de disciplină, administraţie 
publică locală şi coordonarea consiliilor locale; 

2. Vasile Puf, preşedintele comisiei pentru strategii, prognoze,  programe de 
dezvoltare economico-socială, buget-finanţe şi integrare europeană, și 

3. Dorin Emil, preşedintele comisiei de dezvoltare urbanistică şi amenajarea 
teritoriului, protecţia mediului înconjurător şi turism, administrarea domeniului public şi 
privat de interes judeţean,  

pentru a prezenta avizele la proiectul de hotărâre. 
Președinții celor trei comisii de specialitate precizează că s-a avizat favorabil 

proiectul de hotărâre.  
Discuții: 
Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui,  dă cuvântul 

domnului consilier județean Gheorghe Veziteu. 
Domnul Gheorghe Veziteu susține că va continua discuția pe ceva ce nu a 

amintit, tehnic, scurt și concret. Valoarea totală a proiectului, noua formulă, este de 
289.445.348 lei, iar contribuția proprie a județului este în acest caz de 48.564.695 lei, din 
care 43.648.763 lei sunt cheltuieli neeligibile.  

Comparând cu prevederile Hotărârii Consiliului Județean Vaslui nr.12/2017, pe 
care consiliul județean o modifică astăzi sau se dorește a o modifica, constată că aportul 
județului era atunci de 8.338.599 lei, din care 3.991.758 lei cheltuieli neeligibile. A văzut 
că este un salt spectaculos, un salt uriaș între ceea ce a fost atunci și consiliul județean a 
aprobat și ceea ce este astăzi și consiliul județean vine să își aducă aportul la dezlegarea 
problemei.  

Personal, adresează rugămintea de a evoca împreună și cum vor putea face 
finanțarea, având în vedere că în trecut, se știe foarte bine, consiliul județean a apelat la 
credit. Faptul că nu s-a lucrat la drum, le-a permis să meargă cu părți din creditul acceptat 
de Ministerul de Finanțe spre alte obiecte care se derulau. Întreabă ce se va face de acum 
înainte. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
faptul că observația domnului consilier județean Gheorghe Veziteu referitoare la creșterea 
cheltuielilor neeligibile, dar și a celor eligibile - pentru că este o creștere proporțională, 
pe fiecare segment au crescut cheltuielile și nu a adăugat nimic la proiectele respective -
, a fost consecința crizei economice, care a dus la deteriorarea prețurilor la acea vreme și 
la aceste creșteri necontrolate. Prin urmare, trebuie să regândească această cofinanțare, 
însă în termenii unei obligativități, pentru că nu pot spune că dacă au crescut cheltuielile 
neeligibile, nu mai fac acel drum și îl lasă așa. Îl vor finaliza oricât i-ar costa, pentru că nu 
ei au declanșat aceste treburi, ci evoluția prețurilor de pe piața mondială.  

Consiliul județean a formulat doar obiectivul, să facă drumul strategic pe Axa 
rutieră strategică 4 și îl vor face, pentru că în momentul acesta se apropie de rezultatul 
achiziției pentru drumul strategic, urmând ca majoritatea lucrărilor de pe acest lot să fie 
executate până la sfârșitul acestui an. După adoptarea acestor hotărâri, vor trece la 



achiziția pentru Loturile I și II pe Axa rutieră strategică 4, iar acolo acesta este realizat în 
proporție de 70%, ceea ce înseamnă că efortul este puțin diminuat.  

Cu toate acestea, cheltuielile consiliului județean nu vor scădea pentru 
cofinanțarea acestui proiect, decât ca urmare a consumării procesului de achiziție. Se va 
vedea cu cât, fiind o estimare științifică a costurilor în raport cu datele pe care le dețin, 
și se va vedea care va fi jocul competiției în cadrul achiziției respective. Costurile sunt 
estimate și se știe că, inclusiv proiectanții, estimează în plus cu o anumită chestiune ca să 
permită jocul competiției, iar acesta nu ar mai avea sens, dacă estimarea ar fi exactă. 
Consiliul județean adoptă acești indicatori tehnico-economici, se va proceda imediat la 
achiziția de lucrări și vor vedea care sunt ofertele participanților.  

Informează că în câteva zile se va închide procesul de achiziție pentru Lotul III 
și atunci va exista deja o primă estimare a costurilor reale pentru consiliul județean, ce 
sumă de bani ar trebui folosită pentru această cofinanțare.  

Totodată, menționează faptul că aceasta este estimarea maximală peste care 
nu se poate trece, pentru că nu-și pot permite să accepte oferte care trec peste această 
sumă, dar pot să accepte oricât de multe oferte sub, dacă ele sunt justificate și pot 
răspunde la toate întrebările, pot da toate lămuririle cerute în cadrul procesului de 
evaluare a ofertelor respective. 

Domnul Gheorghe Veziteu adresează rugămintea de a da dovadă de o rigoare și 
o exigență maximă față de executanții care vor duce la bun sfârșit această chestiune și,  în 
felul acesta, vor mulțumi pe toți locuitorii dispuși de-a lungul celor 82 de kilometri,  care 
i-au rugat și i-au interpelat să facă ceva pentru a se relua lucrul la acest drum. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, precizează 
că tot timpul se fac aceste eforturi, dar să nu uite faptul că executanții sunt tot români, 
iar aceștia nu lucrează în condiții pe care le și stabilesc ei, ci în condițiile contractuale 
care sunt stabilite de consiliul județean împreună cu ei. 

Domnul Gheorghe Veziteu declară că domnia sa se gândește și la oamenii, de 
exemplu de la Codăești, care nu mai au nici măcar drumul pe care l-au avut înainte și sunt 
disperați. 

Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, răspunde că 
nu mai au acel drum, pentru că vor avea un altul, iar acest lucru se poate realiza numai cu 
respectarea procedurilor prevăzute de lege. 

Întreabă dacă mai sunt intervenții. 
Nemaifiind intervenții, supune votului adoptarea proiectului de hotărâre. 
Cu unanimitate de voturi (28 voturi “pentru”) a fost adoptată hotărârea pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Vaslui nr.12/2017 privind aprobarea 
proiectului „Regiunea Nord - Est Axa rutieră strategică 4: Vaslui reabilitare și 
modernizare drum strategic județean Bârlad – Laza – Codăești (DJ 245, DJ 245M, DJ 
247,  DJ 246)” și a cheltuielilor legate de proiect, cu  modificările ulterioare. 

Nu au votat domnii consilieri județeni Mădălin-Claudiu Căciulă, Gicu Huzum, 
Gheorghe Ștefan și Cristina-Mihaiela Tiron. 

 
* 

*    * 
Domnul Dumitru Buzatu, președintele Consiliului Județean Vaslui, mulțumește 

tuturor pentru participare și declară închise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean Vaslui. 
Drept care a fost încheiat prezentul proces-verbal, astăzi 13 iunie 2023. 
 
Ora 1430 

 
 

            PREŞEDINTE, 
                              Dumitru Buzatu        
 



 
 
                      SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 
                                                                                 Diana-Elena Ursulescu 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit, 
  Șef birou Marilena – Eugenia Andronic 
  Consilier Mihaela-Gabriela Scutaru 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


